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Protokół nr VII/2019 

z sesji Rady Gminy Inowłódz, która odbyła się 28 marca 2019 r. 

w godzinach 1100 – 1430  w sali na zamku Kazimierza Wielkiego w Inowłodzu 

 

Na ustawowy skład osobowy 15 radnych obecnych było 13 radnych. 

(Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). 

(Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu). 

 

Udział w sesji wzięli: 

1. Pan Bogdan Kącki – Wójt Gminy Inowłódz 

2. Pan Jan Żerek – Sekretarz Gminy Inowłódz 

3. Pani Katarzyna Koch – Skarbnik Gminy Inowłódz 

4. Pan Marek Iskierka – Kierownik Referatu Inwestycji 

5. Pani Agnieszka Ciołak –  Dyrektor Gminnego Centrum Kultury w Inowłodzu 

6. Pani Janina Gostyńska – Z-ca Kierownika Referatu Gospodarki Komunalnej 

7. Pani Renata Dąbrowicz – Kierownik Centrum Usług Wspólnych Gminy Inowłódz 

8. Pani Iwona Szczepańska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

9. Pani Julita Dorocińska – Inspektor ds. rolnictwa i gospodarki komunalnej  

10. Pani Beata Janik – Radca prawny Urzędu Gminy Inowłódz 

  

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie VII sesji Rady Gminy Inowłódz VIII kadencji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad sesji.  

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad VI sesji Rady Gminy Inowłódz. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Inowłódz o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Wójta Gminy Inowłódz o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 

7. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Inowłódz na lata 2019-2033. 

8. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Inowłódz na rok 2019. 

9. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi.  

10. Rozpatrzenie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego fragmentu miejscowości Inowłódz w Gminie Inowłódz- 

rejon kopalni piasku dz. 2070 i 2071. 

11. Rozpatrzenie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego fragmentu miejscowości Inowłódz w Gminie Inowłódz 

– rejon kopalni chalcedonitu. 

12. Rozpatrzenie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego miejscowości Spała w Gminie Inowłódz. 

13. Rozpatrzenie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości /dz. nr 42/257 

o pow. 0,0156 ha i dz. nr 42/54 o pow. 0,0113 ha/. 

14. Rozpatrzenie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Inowłódz”. 

15. Rozpatrzenie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Inowłódz oraz określenia granic obwodów publicznych szkół 

podstawowych mających siedzibę na obszarze Gminy Inowłódz. 



2 

 

16. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych za 2018 rok. 

17. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Inowłodzu za 2018 rok.  

18. Przyjęcie sprawozdania z realizacji 3-letniego programu wspierania rodziny w Gminie 

Inowłódz na lata 2016-2018 oraz z realizacji zadań wynikających z programu za rok 2018. 

19. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego programu przeciwdziałania przemocy 

w rodzinie i ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 2015-2018 za rok 2018. 

20. Informacja z realizacji programu Gminna Karta Dużej Rodziny w 2018 r. 

21. Informacja z działalności Gminnego Centrum Kultury w Inowłodzu za 2018 rok. 

22. Zatwierdzenie sprawozdań z pracy Komisji Stałych Rady Gminy Inowłódz za 2018 rok.  

23. Informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Inowłódz podjętych w II półroczu 2018 r. 

24. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych na VI sesji Rady Gminy Inowłódz. 

25. Interpelacje i zapytania. 

26. Wnioski Komisji, wolne wnioski i informacje.  

27. Zamknięcie obrad VII sesji VIII kadencji Rady Gminy Inowłódz. 

 

Ad. 1  

Pan Przewodniczący Rady Gminy Inowłódz Robert Pawłowski otworzył obrady VII sesji VIII 

kadencji, powitał wszystkich obecnych na sali oraz mieszkańców i internautów, którzy 

korzystają z bezpośredniej transmisji w sieci. Przypomniał zebranym o obowiązujących 

przepisach z zakresu ochrony danych osobowych.  

 

Ad. 2 

Pan Przewodniczący na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad sesji. 

Nieobecne radne Ewa Korzeniewska i Małgorzata Małek usprawiedliwiły swoją nieobecność.   

 

Ad. 3 

Pan Wójt zgłosił poprawkę do przedłożonego porządku obrad, polegającą na wycofaniu                 

pkt. 10, czyli „Rozpatrzenia uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego fragmentu miejscowości Inowłódz w Gminie 

Inowłódz - rejon kopalni piasku dz. 2070 i 2071”. Pan Przewodniczący zaproponował, 

by wykreślić ten punkt, ale nie zmieniać numeracji pozostałych. Powyższa zmiana została 

poddana pod głosowanie i jednogłośnie przyjęta, wobec czego porządek obrad przedstawiał 

się następująco:  

4. Przyjęcie protokołu z obrad VI sesji Rady Gminy Inowłódz. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Inowłódz o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Wójta Gminy Inowłódz o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 

7. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Inowłódz na lata 2019-2033. 

8. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Inowłódz na rok 2019. 

9. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi.  

10. Rozpatrzenie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego fragmentu miejscowości Inowłódz w Gminie Inowłódz- 

rejon kopalni piasku dz. 2070 i 2071. 
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11. Rozpatrzenie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego fragmentu miejscowości Inowłódz w Gminie Inowłódz 

– rejon kopalni chalcedonitu. 

12. Rozpatrzenie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego miejscowości Spała w Gminie Inowłódz. 

13. Rozpatrzenie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości /dz. nr 42/257 

o pow. 0,0156 ha i dz. nr 42/54 o pow. 0,0113 ha/. 

14. Rozpatrzenie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Inowłódz”. 

15. Rozpatrzenie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Inowłódz oraz określenia granic obwodów publicznych szkół 

podstawowych mających siedzibę na obszarze Gminy Inowłódz. 

16. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych za 2018 rok. 

17. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Inowłodzu za 2018 rok.  

18. Przyjęcie sprawozdania z realizacji 3-letniego programu wspierania rodziny w Gminie 

Inowłódz na lata 2016-2018 oraz z realizacji zadań wynikających z programu za rok 2018. 

19. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego programu przeciwdziałania przemocy 

w rodzinie i ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 2015-2018 za rok 2018. 

20. Informacja z realizacji programu Gminna Karta Dużej Rodziny w 2018 r. 

21. Informacja z działalności Gminnego Centrum Kultury w Inowłodzu za 2018 rok. 

22. Zatwierdzenie sprawozdań z pracy Komisji Stałych Rady Gminy Inowłódz za 2018 rok.  

23. Informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Inowłódz podjętych w II półroczu 2018 r. 

24. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych na VI sesji Rady Gminy Inowłódz. 

25. Interpelacje i zapytania. 

26. Wnioski Komisji, wolne wnioski i informacje.  

27. Zamknięcie obrad VII sesji VIII kadencji Rady Gminy Inowłódz. 

 

Ad. 4  

Za przyjęciem protokołu z obrad VI sesji Rady Gminy Inowłódz głosowało 11 radnych,                             

2 radnych wstrzymało się od głosu.  

 

Ad. 5 

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami. 

Pan Przewodniczący poinformował, że w okresie pomiędzy sesjami do Biura Rady wpłynęła 

następująca korespondencja:  

• wniosek przekazany przez Wójta Gminy Inowłódz w zakresie wykupienia lokalu 

mieszkalnego wraz z udziałem w gruncie, który zostanie przekierowany 

do odpowiedniego procedowania zgodnie z obowiązującymi przepisami; 

• wniosek przekazany przez Wójta  Gminy Inowłódz w zakresie przedłużenia umowy 

dzierżawy, który zostanie przekierowany do odpowiedniego procedowania zgodnie 

z obowiązującymi przepisami; 

• propozycja szkolenia z Narodowego Instytutu Samorządu Terytorialnego „Warsztat 

pracy radnego – podstawy prawne i praktyka funkcjonowania organów 

uchwałodawczych”, które odbędzie się 6 kwietnia 2019 r. w Opocznie; 



4 

 

• wniosek przesłany przez Wójta Gminy Inowłódz do Komisarza Wyborczego 

w Skierniewicach II, z dnia 20 marca 2019 r. w sprawie zmiany siedziby Obwodowej 

Komisji Wyborczej Nr 4 w Spale; 

• pismo z Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego, znak ZN-IV.414.60.2018 z dnia 4 marca 

2019 r. dot. analizy danych zawartych w oświadczeniu majątkowym Przewodniczącego 

Rady Gminy Inowłódz; 

• sprawozdania, które będą przedmiotem obrad VII sesji Rady Gminy Inowłódz; 

• informacja z działalności Jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy 

Inowłódz za 2018 rok; 

• do Wójta Gminy Inowłódz zostały przekazane uchwały Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji, które były procedowane w okresie między sesjami; 

• pismo z Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad,                                                                  

znak: DSS.ZPD.4084.1.2019.090.pg.asj z dnia 7 marca 2019 r. w sprawie obwodnicy 

miasta Inowłódz w ciągu drogi krajowej nr 48. 

 

Kontynuując Pan Przewodniczący, poinformował, że we wtorki pełnił dyżury w Urzędzie Gminy 

Inowłódz w godz. 1530 - 1700. W okresie międzysesyjnym brał udział w kilku spotkaniach: 

3 marca br. w Biegu Pamięci Żołnierzy Wyklętych w Spale, 8 marca w Gminnym Dniu Kobiet, 

zaś 11 marca w spotkaniu z okazji Dnia Sołtysa. 

  

Ad. 6  

Informacja Wójta o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 

Pan Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali powyższą informację                               

wraz z materiałami na sesję. Stanowi ona załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Do przedłożonej informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań.  

 

Ad. 7  

Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Inowłódz 

na lata 2019-2033. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że uchwała jest wypełnieniem dyspozycji ustawowej zawartej 

w art. 229 ustawy o finansach publicznych. Dokonano urealnienia dochodów i wydatków 

w związku z dokonanymi zmianami w 2019 r. W załączniku dotyczącym przedsięwzięć 

zmieniona została nazwa zadania, poprzednia nazwa „Budowa kanalizacji sanitarnej 

w miejscowości Inowłódz i Poświętne”, zaś obecna nazwa to „Budowa kanalizacji sanitarnej 

w Gminie Inowłódz”. Kwota na to przedsięwzięcie nie uległa zmianie.   

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały.  

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie poddał go pod głosowanie. 

W dalszej części nastąpiło głosowanie imienne. Radni byli wyczytywani w kolejności 

alfabetycznej i oddawali swój głos. Za przyjęciem proponowanego projektu uchwały głosowało 

13 radnych.  

Uchwała Nr VII/40/19 i tabela głosowania imiennego stanowią załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 8   

Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Inowłódz na rok 2019.  
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Pani Skarbnik poinformowała, iż po stronie planu dochodów zwiększono w dziale 756 wpływy 

od czynności cywilno-prawnych od osób fizycznych o kwotę 40 000,00 zł, po stronie  wydatków 

środki w takiej samej wysokości przeznaczono na opracowanie nowych planów miejscowych. 

Z kolei zmniejszenie planu wydatków w dziale 600 wynika ze złożenia wniosku o zmianę 

przedsięwzięć realizowanych w ramach funduszu sołeckiego Sołectwa Zakościele - 

zrezygnowano z wykonania przepustu przy drodze gminnej w Zakościelu. Zmniejszenie 

w dziale 750 wynika ze złożenia wniosku o zmianę przedsięwzięć realizowanych w ramach 

funduszu sołeckiego Sołectwa Zakościele – zrezygnowano z zadania pn. „Zorganizowanie 

spotkania integracyjnego dla mieszkańców sołectwa”. Środki funduszu sołeckiego zostały 

przeznaczone na 2 zadania: „Wyposażenie świetlicy wiejskiej i zagospodarowanie terenu 

wokół świetlicy” oraz „Opracowanie wniosku o dofinansowanie zagospodarowania działki 

gminnej o nr 210 w Zakościelu”. Ponadto w planie wydatków w dziale 900 dokonano zmiany 

nazwa zadania inwestycyjnego, poprzednia nazwa „Budowa kanalizacji sanitarnej 

w miejscowości Inowłódz i Poświętne”, zaś obecna nazwa to „Budowa kanalizacji sanitarnej 

w Gminie Inowłódz”. Kolejne zmiany w rozdziałach 995 oraz 92109 wynikają ze złożenia 

wniosku o zmianę przedsięwzięć realizowanych w ramach funduszu sołeckiego Sołectwa 

Zakościele. W załączniku inwestycyjnym dokonano zmiany nazwy zadania (w załączniku nr 4, 

w planie wydatków na przedsięwzięcia realizowane w ramach funduszu sołeckiego) 

do realizacji przez Sołectwo Konewka, poprzednia nazwa zadania brzmiała ”Prace remontowe 

w świetlicy” a obecnie to przedsięwzięcie będzie pod nazwą „Doposażenie i remont świetlicy 

wiejskiej”.       

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały.  

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie poddał go pod głosowanie. 

W dalszej części nastąpiło głosowanie imienne. Radni byli wyczytywani w kolejności 

alfabetycznej i oddawali swój głos. Za przyjęciem proponowanego projektu uchwały głosowało 

13 radnych. 

Uchwała Nr VII/41/19 i tabela głosowania imiennego stanowią załącznik nr 5 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 9  

Rozpatrzenie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi.  

Pani Skarbnik poinformowała, iż propozycja uchwały jest wypełnieniem dyspozycji ustawowej, 

która stanowi, że do wyłącznej właściwości rady gminy należy zaciąganie długoterminowych 

kredytów i pożyczek. Zarząd Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Łodzi po rozpatrzeniu wniosku złożonego przez gminę, przyznał dofinansowanie na 

realizację zadania „Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Zakościele, Gmina Inowłódz  

i rozbudowa sieci wodociągowej w miejscowości Królowa Wola do miejscowości Konewka 

i Spała, Gmina Inowłódz”. Przyznane dofinansowanie wynosi 399 830,00 zł, z czego dotacja 

119 949,00 zł i pożyczka w wysokości 279 881,00 zł. Warunkiem niezbędnym do podpisania 

umowy o dofinansowanie jest podjęcie uchwały wyrażającej zgodę na zaciągnięcie pożyczki 

oraz uzyskanie pozytywnej opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej.   

 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały.  
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Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie poddał go pod głosowanie. 

W dalszej części nastąpiło głosowanie imienne. Radni byli wyczytywani w kolejności 

alfabetycznej i oddawali swój głos. Za przyjęciem proponowanego projektu uchwały głosowało 

13 radnych. 

Uchwała Nr VII/42/19 i tabela głosowania imiennego stanowią załącznik nr 6 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 10 (wykreślony)   

 

Ad. 11  

Rozpatrzenie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego fragmentu miejscowości Inowłódz w Gminie Inowłódz – 

rejon kopalni chalcedonitu. 

Pan Marek Iskierka wyjaśnił, że przedłożona uchwała ma na celu zmianę klasyfikacji terenów 

leśnych na użytki kopalne w obszarze istniejącej kopalni chalcedonitu. Przeznaczenie terenu 

do powierzchniowej eksploatacji surowców jest zgodne z uchwałą nr XLVII /294/2018 Rady 

Gminy Inowłódz z 28 czerwca 2018 r. w sprawie zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Inowłódz.  

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały.  

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie poddał go pod głosowanie. 

W dalszej części nastąpiło głosowanie imienne. Radni byli wyczytywani w kolejności 

alfabetycznej i oddawali swój głos. Za przyjęciem proponowanego projektu uchwały głosowało 

12 radnych, wstrzymał się od głosu 1 radny.  

Uchwała Nr VII/43/19 i tabela głosowania imiennego stanowią załącznik nr 7 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 12 

Rozpatrzenie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miejscowości Spała w Gminie Inowłódz. 

Pan Marek Iskierka poinformował, iż niniejsza uchwała ma na celu dostosowanie zapisów 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego do potrzeb właściciela działki. Zgodnie 

z koncepcją architektoniczną zamierzenia inwestycyjnego, planowany do realizacji obiekt 

będzie miał 12 m. wysokości a przedmiotowa uchwała ma dopuścić realizację takiego obiektu. 

Przeznaczenie obszaru pod tereny turystyki jest zgodne z uchwałą nr  XLVII /294/2018 Rady 

Gminy Inowłódz z 28 czerwca 2018 r. w sprawie zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Inowłódz.   

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

  

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie poddał go pod głosowanie. 

W dalszej części nastąpiło głosowanie imienne. Radni byli wyczytywani w kolejności 

alfabetycznej i oddawali swój głos. Za przyjęciem proponowanego projektu uchwały głosowało 

13 radnych. 

Uchwała Nr VII/44/19 i tabela głosowania imiennego stanowią załącznik nr 8 do niniejszego 

protokołu. 
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Ad. 13 

Rozpatrzenie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości /dz. nr 42/257 

o pow. 0,0156 ha i dz. nr 42/54 o pow. 0,0113 ha/. 

Pani Janina Gostyńska wyjaśniła, że z ofertą na kupno działek wymienionych w uchwale 

wystąpił Prezes Zarządu hotelu Prezydent sp. z o.o. w Spale, który jest właścicielem działek 

sąsiednich. Nieruchomości wymienione w uchwale nie mogą być zagospodarowane 

samodzielnie. Oferta uzyskała pozytywną opinię komisji rady gminy jednakże, by działki mogły 

zostać przeznaczone do sprzedaży wymagana jest zgoda rady.    

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

  

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie poddał go pod głosowanie. 

W dalszej części nastąpiło głosowanie imienne. Radni byli wyczytywani w kolejności 

alfabetycznej i oddawali swój głos. Za przyjęciem proponowanego projektu uchwały głosowało 

13 radnych. 

Uchwała Nr VII/45/19 i tabela głosowania imiennego stanowią załącznik nr 9 do niniejszego 

protokołu. 

 

Pan Przewodniczący ogłosił 10-cio minutową przerwę. Po przerwie obecnych było 13 radnych.  

 

Ad. 14 

Rozpatrzenie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Inowłódz”. 

Pani Julita Dorocińska wyjaśniła, iż rada gminy wykonując obowiązek ustawowy zapewnienia 

opieki bezdomnym zwierzętom, określa w drodze uchwały, corocznie do dnia 31 marca 

„Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt”. 

Program ten stanowi załącznik do niniejszej uchwały.  

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

  

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie poddał go pod głosowanie. 

W dalszej części nastąpiło głosowanie imienne. Radni byli wyczytywani w kolejności 

alfabetycznej i oddawali swój głos. Za przyjęciem proponowanego projektu uchwały głosowało 

13 radnych. 

Uchwała Nr VII/46/19 i tabela głosowania imiennego stanowią załącznik nr 10 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 15 

Rozpatrzenie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Inowłódz oraz określenia granic obwodów publicznych szkół 

podstawowych mających siedzibę na obszarze Gminy Inowłódz. 

Pani Renata Dąbrowicz wytłumaczyła, że w związku z wprowadzoną reformą oświaty 

i likwidacją gimnazjum aktualny plan sieci publicznych szkół prowadzonych przez Gminę 

Inowłódz i granice ich obwodów obowiązują do końca tego roku szkolnego. Dlatego też należy 

podjąć nową uchwałę dotyczącą sieci szkół, która będzie obowiązywała od 1 września 2019 r. 

Proponuje się, aby na terenie Gminy Inowłódz plan sieci szkół podstawowych i granice ich 

obwodów pozostawić bez zmian, tzn. obwód Publicznej Szkoły Podstawowej w Brzustowie 

będzie obejmował miejscowości: Brzustów, Dąbrowa i Sługocice z terenu gminy Tomaszów 
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Mazowiecki, natomiast obwód szkoły w Inowłodzu będzie obejmował pozostałe miejscowości 

z terenu gminy.      

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

  

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie poddał go pod głosowanie. 

W dalszej części nastąpiło głosowanie imienne. Radni byli wyczytywani w kolejności 

alfabetycznej i oddawali swój głos. Za przyjęciem proponowanego projektu uchwały głosowało 

13 radnych. 

Uchwała Nr VII/47/19 i tabela głosowania imiennego stanowią załącznik nr 11 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 16 

Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych za 2018 rok. 

Pani Renata Dąbrowicz wyjaśniła, że sprawozdanie z rocznej realizacji programu należy 

przedstawić radzie gminy do 31 marca roku następującego po roku, w którym program był 

realizowany. W sprawozdaniu opisane są działania gminnej komisji, która była głównym 

realizatorem programu. Ponadto przedstawione są wydatki poniesione na realizację programu 

z podziałem na poszczególne paragrafy oraz jakie zadanie i w jakiej wysokości 

dofinansowano. Programy były realizowane ze środków pochodzących z opłat za korzystanie 

z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych.  

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższe sprawozdanie. 

     

Wobec braku uwag, Pan Przewodniczący zapytał: kto jest za przyjęciem sprawozdania 

z działalności Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2018 rok? 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych: 

- za przyjęciem sprawozdania głosowało 13 radnych. 

Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

za 2018 rok stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 17 

Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Inowłodzu 

za 2018 rok.  

Pani Iwona Szczepańska poinformowała, że zgodnie z zapisami ustawy o pomocy społecznej, 

kierownik ośrodka pomocy społecznej składa radzie gminy coroczne sprawozdanie 

z działalności ośrodka oraz przedstawia potrzeby w zakresie pomocy społecznej. Niniejsze 

sprawozdanie zawiera szczegółowy opis zadań  jakie zrealizował ośrodek pomocy społecznej 

oraz wydatki jakie poniósł w poszczególnych zadaniach i paragrafach z podziałem na środki 

własne, dotacje. Zawiera także wykazane potrzeby na rok 2019 i przyszłe lata.   

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższe sprawozdanie. 

 

Wobec braku uwag, Pan Przewodniczący zapytał: kto jest za przyjęciem sprawozdania 

z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Inowłodzu za 2018 rok? 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych: 

- za przyjęciem sprawozdania głosowało 13 radnych. 
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Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Inowłodzu za 2018 

rok stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 18 

Przyjęcie sprawozdania z realizacji 3-letniego programu wspierania rodziny w Gminie Inowłódz 

na lata 2016-2018 oraz z realizacji zadań wynikających z programu za rok 2018. 

Pani Iwona Szczepańska wytłumaczyła, iż zgodnie z art. 179, ustęp 1 ustawy o wspieraniu 

rodziny w terminie do 31 marca każdego roku składa się radzie gminy roczne sprawozdanie 

z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny oraz przedstawia potrzeby związane 

z realizacją zadania. Ww. sprawozdanie zawiera szczegółowy opis realizacji celu 

z uwzględnieniem realizatorów, którymi są: Ośrodek Pomocy Społecznej, Gminna Komisja 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, placówki oświatowe oraz organizacje 

pozarządowe.  Ponadto sprawozdanie to przedstawia potrzeby oraz środki jakie zostały 

poniesione na realizację programu.  

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższe sprawozdanie. 

 

Wobec braku uwag, Pan Przewodniczący zapytał: kto jest za przyjęciem sprawozdania 

z realizacji 3-letniego programu wspierania rodziny w Gminie Inowłódz na lata 2016-2018 oraz 

z realizacji zadań wynikających z programu za rok 2018? 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych: 

- za przyjęciem sprawozdania głosowało 13 radnych. 

Sprawozdanie z realizacji 3-letniego programu wspierania rodziny w Gminie Inowłódz na lata 

2016-2018 oraz z realizacji zadań wynikających z programu za rok 2018 stanowi załącznik 

nr 14 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 19 

Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego programu przeciwdziałania przemocy 

w rodzinie i ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 2015-2018 za rok 2018. 

Pani Iwona Szczepańska wyjaśniła, że podobnie jak w poprzednich programach tak i w tym 

przedstawiono realizatorów, którzy na terenie gminy działają w obrębie przeciwdziałania 

przemocy i ochrony ofiar przemocy. Ponadto dokument ten zawiera syntetyczny opis tego, co 

wydarzyło się w kontekście przeciwdziałania przemocy oraz wysokość środków, jakie zostały 

poniesione na to zadanie.  

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższe sprawozdanie. 

 

Wobec braku uwag, Pan Przewodniczący zapytał: kto jest za przyjęciem sprawozdania 

z realizacji Gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie i ochrony ofiar 

przemocy w rodzinie na lata 2015-2018 za rok 2018? 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych: 

- za przyjęciem sprawozdania głosowało 13 radnych. 

Sprawozdanie z realizacji z realizacji Gminnego programu przeciwdziałania przemocy 

w rodzinie i ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 2015-2018 za rok 2018 stanowi 

załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
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Ad. 20 

Informacja z realizacji programu Gminna Karta Dużej Rodziny w 2018 r. 

Pani Iwona Szczepańska poinformowała, że program Gminna Karta Dużej Rodziny 

realizowany jest w Gminie Inowłódz od 2015 roku. Jego głównym celem jest wspieranie rodzin 

wielodzietnych. W przedstawionej informacji ukazane zostały dane na temat realizacji 

programu w 2018 r.  

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższą informację. 

 

Wobec braku uwag, Pan Przewodniczący zapytał: kto jest za przyjęciem informacji z realizacji 

programu Gminna Karta Dużej Rodziny w 2018 r.? 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych: 

- za przyjęciem informacji głosowało 13 radnych. 

Informacja z realizacji programu Gminna Karta Dużej Rodziny w 2018 r. stanowi załącznik 

nr 16 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 21 

Informacja z działalności Gminnego Centrum Kultury w Inowłodzu za 2018 rok. 

Pani Agnieszka Ciołak poinformowała, iż w przedstawionym sprawozdaniu ujęta została 

struktura organizacyjna, stan zatrudnienia, zakres działania, poniesione wydatki, wykonanie 

planu finansowego, działanie punktu informacji turystycznej i gminnej biblioteki publicznej oraz 

działania organizowane i współorganizowane przez Gminne Centrum Kultury.  

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższą informację. 

 

Wobec braku uwag, Pan Przewodniczący zapytał: kto jest za przyjęciem informacji 

z działalności Gminnego Centrum Kultury w Inowłodzu za 2018 rok? 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych: 

- za przyjęciem informacji głosowało 13 radnych. 

Informacja z działalności Gminnego Centrum Kultury w Inowłodzu za 2018 rok stanowi 

załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 22 

Zatwierdzenie sprawozdań z pracy Komisji Stałych Rady Gminy Inowłódz za 2018 rok.  

Sprawozdania z pracy Komisji Stałych Rady Gminy Inowłódz zostały poddane pod głosowanie 

i jednogłośnie przyjęte. Stanowią one załączniki nr 18, 19, 20 i 21 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 23 

Informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Inowłódz podjętych w II półroczu 2018 r. 

Pan Przewodniczący poinformował, że powyższą informację radni otrzymali wraz 

z materiałami na sesję i stanowi ona załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  

Do przedłożonej informacji radni nie zgłosili żadnych uwag ani zapytań, została ona przyjęta 

do aprobującej wiadomości Rady Gminy Inowłódz. 

 

Ad. 24  

Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych na VI sesji Rady Gminy Inowłódz. 

Pan Przewodniczący poinformował, że powyższą informację radni otrzymali 

wraz z materiałami na sesję. Stanowi ona załącznik nr 23  do niniejszego protokołu.  
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Do przedłożonej informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań.   

 

Ad. 25  

Interpelacja i zapytania. 

Pisemnych interpelacji nie złożono. 

1) Pani Jadwiga Warczyk zapytała, czy jest taka możliwość, aby władze Gminy 

z lekarzem powiatowym weterynarii ustaliły lekarza dyżurnego, który byłby „pod 

telefonem” do pomocy rolnikom. Wieś Brzustów jest jeszcze po części wsią rolniczą 

i rolnicy mają problem jeśli chodzi o udzielanie pomocy medycznej zwierzętom. Była 

taka sytuacja, że krowa dostała paraliżu i rolnik zwrócił się do Pani Sołtys z zapytaniem, 

gdzie może szukać pomocy. Lekarze weterynarii z naszego regionu z różnych powodów 

nie świadczą usług w takim zakresie i dopiero lekarz z Ujazdu zgodził się przyjechać 

i pomóc zwierzęciu. Po przybyciu wyjaśnił też, że na terenie Gminy Ujazd rolnicy mają 

podany jeden numer telefonu, w razie potrzeby dzwonią i lekarz dyżurny przyjeżdża. 

Rolnicy z terenu Gminy Inowłódz nie mają takiej możliwości. Pani Sołtys poprosiła, 

by Gmina zainterweniowała u powiatowego lekarza weterynarii, aby był taki  numer 

dostępny, pod który w razie potrzeby rolnik dzwoni i niezależnie od pory dnia, czy nocy 

lekarz przyjeżdża. – Pan Wójt odpowiedział, że nie jest przekonany, czy placówka powiatowa 

weterynarii ma obowiązek ustalania takich dyżurów, wie, że kiedyś był całodobowy dyżur 

weterynarii całodobowej i być może to tylko kwestia ustalenia tego numeru i zasad na jakich 

lekarz dyżurny obsługuje tego typu przypadki. Obiecał, iż zajmie się tą sprawą i na najbliższej 

sesji udzieli informacji w tym zakresie. Dodał też, że powszechnie wiadomo, iż usługi 

weterynaryjne od wielu, wielu lat są praktyką prywatną i to lekarze weterynarii szukają sobie 

terenów do swojego działania, nie ma tu rejonizacji. Zresztą przypadek o którym mówiła Pani 

Sołtys jest dowodem na to, że trzeba po prostu szukać. Gmina może zbudować taką bazę 

teleadresową tych punktów weterynaryjnych, czy lecznic weterynaryjnych w okolicy, by każdy 

kto będzie miał taką potrzebę  mógł do skutku szukać i w opinii Pana Wójta w każdym trudnym 

przypadku taką pomoc się znajdzie.  

2) Pani Ewelina Madej w imieniu mieszkańców Zakościela oraz osób prowadzących 

działalność agroturystyczną zapytała, czy ukształtowanie przepompowni ścieków 

w środku wsi nie będzie miało wpływu na życie lokalnej społeczności, chodzi o zapachy. 

Czy podmioty agroturystyczne będą mogły prowadzić działalność, tak jak do tej pory? 

Czy  nie będzie to wpływać na jakość życia mieszkańców? – Pan Wójt wyjaśnił, że każdy 

obiekt wpływa w jakiś sposób na zmianę warunków poruszania się i myśli, że tylko takich. Ten 

obiekt musiał być umiejscowiony w tym a nie innym miejscu, ze względu na technologię jaka 

została zastosowana w ramach opracowania projektu budowy kanalizacji w Zakościelu. 

Według współczesnych norm obiekty tego typu są wyposażone w urządzenia, które 

zapobiegają wydostawaniu się substancji, które mogą negatywnie wpływać na prowadzenie 

turystyki, czy wręcz na zwykłe zamieszkiwanie w sąsiedztwie przez mieszkańców. Znając 

przypadki, gdzie obiekty tego typu są umiejscowione, nie powinno to mieć wpływu. Dodał, 

że nie chce tu w 100% zapewniać, bo wszyscy przekonają się o tym już za kilka miesięcy, 

natomiast w fazie projektowania inwestycji zwracano na ten szczegół uwagę i zapewniano, 

że absolutnie ten obiekt nie powinien mieć wpływu na pogorszenie czy na zmianę warunków 

w Zakościelu. 

Pani Sołtys  poinformowała, że mieszkańcy proszą o odpowiedź na piśmie na to pytanie.   

3) Pani Jadwiga Warczyk powiedziała, że zaczął się sezon wiosenny, na łąki zaczęły 

masowo wyjeżdżać quady i motocykle, które niszczą nawierzchnię łąk i trawę.  I tu jest 

prośba rolników, by uczulić Policję, by ta w pogodne weekendy od czasu do czasu 

przejechała na łąki w Brzustowie i sprawdziła co się dzieje.  
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Pan Wójt zapytał, o jakiego rodzaju problem tu chodzi? Jeżeli te pojazdy jeżdżą drogami 

publicznymi, śródpolnymi to jest raczej rzecz normalna, chyba, ze wyrządzają jakieś szkody 

w uprawach, jeżdżą po polach to wtedy na pewno jest potrzeba interweniowania. 

Pani Sołtys odpowiedziała, że jeżdżą po łąkach. 

Pan Wójt zapewnił, że w takim razie w każdym tego typu przypadku, jeżeli będzie zgłoszony 

przez właściciela takiego gruntu, łąki, czy innego pola, będzie interwencja i Policja będzie 

uczulona, by zwracać na to uwagę.  

4) Radny Marek Leszczyński odniósł się do problemu zgłoszonego przez Panią 

Jadwigę Warczyk, sugerując, że może przydałby się jakiś element edukacji mówiący 

o tym jak i gdzie powinni się poruszać właściciele quadów. W jakim okresie im wolno, 

w jakim nie wolno, w jakim terenie, itd. Może zrobić z tego po prostu małą akcję 

propagandową, bo quady są uciążliwe nie tylko w mieście, na drogach publicznych. Są 

uciążliwe zwłaszcza w np. okresie lęgowym w kompleksach łąk, w lasach. Trzeba by 

pomyśleć o jakieś szerszej akcji uświadamiającej stan tych ludzi, którzy preferują tego 

rodzaju sporty.   

5) Radna Mirosława Olas przypomniała, że kilka miesięcy temu był składany 

wniosek o dodatkowe przystanki MZK „na żądanie” w Brzustowie, a do tej pory nic się 

nie dzieje. Dodała, że jeśli Wójt nie ma żadnej informacji na ten temat, to prosi 

o przypomnienie, tak by zostały zamontowane i oddane do użytku mieszkańców. 

Miejsca ich umieszczenia zostały już wcześniej ustalone.  

Pan Wójt odparł, że pamięta korespondencję na ten temat i rzeczywiście było pismo z urzędu 

miasta w którym Gmina otrzymała odpowiedź, że usytuowanie tych dodatkowych przystanków 

jest możliwe, natomiast skoro do tej pory nie zostało to fizycznie wykonane to na pewno 

zostanie przypomniane. O efektach, albo mieszkańcy przekonają się naocznie, albo Pan Wójt 

poinformuje jaka jest nowa deklaracja ze strony odpowiedzialnych służb miejskich.  

6) Radny Piotr Gawęda zapytał o aptekę i gabinet stomatologiczny w Inowłodzu, 

bo ponoć ma ich nie być? 

Pan Wójt wyjaśnił, że wraca niejako temat problemów związanych z funkcjonowaniem apteki 

w Inowłodzu. Podmiot, który instalował się tak długo, niestety złożył wypowiedzenie. 

Od dłuższego czasu tematem służy zdrowia Gmina intensywnie się zajmuje i są nawet uwagi, 

czy nie wykracza poza swoje kompetencje. Podkreślił, iż wie jak ważna to jest dziedzina życia, 

dlatego stara się osobiście być bardzo czujnym i na ile pozwalają kompetencje,  wykazywać 

starania. Dotychczasowy właściciel apteki, czy ten podmiot, który prowadził punkt apteczny 

w Inowłodzu złożył wypowiedzenie, na mocy którego tylko do końca kwietnia będzie prowadził 

swoją działalność. Został ogłoszony nowy konkurs i równolegle są prowadzone rozmowy 

z  potencjalnymi kandydatami do tego, żeby taką działalność podjąć. Pan Wójt nadmienił, 

iż chciałby zwrócić uwagę, po raz kolejny w tej kwestii, że główne argumenty, które się 

pojawiają są takie, iż owszem pacjentów w Ośrodku Zdrowia w Inowłodzu przybywa, natomiast 

nie korzystają z apteki. Dodał, że rozmawiał z pacjentami, z mieszkańcami i ich z kolei 

argumentacja w tej kwestii jest taka, że jest drogo, że nie zawsze te leki, która są potrzebne 

są od razu. Z kolei właściciele apteki tłumaczą, że skoro pacjenci omijają szerokim łukiem ich 

punkt, jadą sobie na zakupy do Tomaszowa, czy gdzie indziej, to oni nie mają interesu w tym, 

by prowadzić ten punkt. W dalszej części swojej wypowiedzi Pan Wójt podkreślił, bo czasem 

pojawia się taki argument, że Gmina sobie wymyśliła horrendalny czynsz, który jest dużym 

obciążeniem – iż, nie można inaczej, zawsze wydzierżawienie tego typu obiektu musi się 

odbywać w drodze przetargu, czy licytacji. Tak jest w każdym przypadku i tak naprawdę to ten 

podmiot określa sobie poziom czynszu, zgodnie z ofertą, jaką składa. Gmina nie narzuca 

większego czynszu niż ten, który dany podmiot zadeklarował w trakcie przetargu. Następnie 

Pan Wójt omówił kwestię gabinetu stomatologicznego, wyjaśniając, iż jest to trudna walka, 
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ale ma nadzieję, że zakończy się sukcesem. Udało się znaleźć lekarzy, którzy zechcieli 

zainwestować i zadeklarowali chęć prowadzenia gabinetu stomatologicznego w Inowłodzu. 

Gabinet został już przygotowany, tak, że praktycznie od jutra może świadczyć usługi, 

natomiast problem jest po stronie Narodowego Funduszu Zdrowia, który nie za bardzo chce, 

albo może ogłosić konkurs na kontrakt w zakresie stomatologii dla punktu w Inowłodzu. 

Wyjaśnił, że przeprowadził taką gruntowną analizę, badając na stronie Narodowego Funduszu 

Zdrowia jak ta sytuacja wygląda i argumenty są mocne, ponieważ Gmina Inowłódz jest 

praktycznie jedyną gminą w Powiecie Tomaszowskim, która nie ma zakontraktowanych usług 

stomatologicznych. Rozmowy ze strony Gminy, nawet z udziałem parlamentarzystów 

i samorządowców z poziomu wojewódzkiego trwają i Pan Wójt ma nadzieję, że sprawa 

w najbliższym czasie zakończy się sukcesem. Problemów jest całe mnóstwo i nasuwa się taki 

ogólny wniosek, że jeżeli chodzi o funkcjonowanie, sprawność i taką wrażliwość tych placówek 

odpowiedzialnych za służbę zdrowia, pozostawia to wszystko bardzo dużo do życzenia. 

Na zakończenie swojej wypowiedzi zaznaczył, iż ma nadzieję na uzyskanie kontraktu. Kwestia 

ta jest w procedurze odwoławczej, tak samo jak konkurs o który bezpośrednio zabiega podmiot 

prowadzący działalność w Ośrodku Zdrowia w Inowłodzu a chodzi o kontrakt na ginekologię, 

gdzie też oferta złożona nie spotkała się z akceptacją. Pan Wójt dodał, że czynione są starania, 

by przerw w funkcjonowaniu apteki nie było. Tam gdzie jest to możliwe Gmina wykazuje swoją 

aktywność i działa, tak by mieszkańcy nie zostali bez opieki tych ważnych placówek. 

Ad. 26   

Wnioski Komisji, wolne wnioski i informacje. 

1) Radny Piotr Gawęda wnioskował u uzupełnienie ubytku na skrzyżowaniu dróg 

w Brzustowie naprzeciw remizy OSP (przy skręcie drogi w kierunku kopalni 

piasku).  

2) Komisja Budżetu, Mienia i Gospodarki Komunalnej zaleciła podjęcie działań 

mających na celu poprawę warunków przechowywania księgozbioru 

bibliotecznego (zakup higrometru i bieżąco monitorowanie wilgotności 

powietrza w  pomieszczeniach bibliotecznych, zakup osuszacza).  

3) Radny Zbigniew Niemiec wnioskował, by Urząd Gminy wystosował pismo do 

PGE o zamontowanie na Kolonii III w Brzustowie urządzenia pomiarowego w celu 

sprawdzenia jakości świadczonych usług (na końcu linii) i przedstawienia 

protokołów z tej kontroli.  

4) Pani Agnieszka Jóźwik zapytała, czy jest możliwe w najbliższym czasie 

przeprowadzenie przeglądu drzewostanu w Spale? Dodała, że jest wiele suchych 

drzew. Po ostatniej wichurze ogromna gałąź spadła obok placu zabaw a przy 

drodze prowadzącej do Centralnego Ośrodka Sportu znajduje się drzewo, które 

grozi zawaleniem. – Pan Wójt odpowiedział, że oczywiście przegląd zostanie 

przeprowadzony.  

5) Radny Marek Leszczyński: 

• poinformował, że zanim to, co powie ujmie we wniosek chciałby się odnieść do 

informacji dotyczącej działań podejmowanych w okresie między sesjami. Otóż już 

po raz kolejny, jako radny miejscowości Liciążna, stwierdził, że do tej pory nic nie 

zostało zrobione. Wyjaśnił, że chodzi mu o sprawę opracowania miejscowego 

planu zagospodarowania w dzielnicy Bałuty w miejscowości Liciążna.  Miała być 

stworzona lista właścicieli gruntów, aby dokonać spotkania z nimi i zadecydowania 

o przyszłości tej dzielnicy. Czas ucieka, zanim miałby powstać plan miejscowy 

trzeba będzie wcześniej zrobić zmiany w studium uwarunkowań a to wszystko 

wymaga długiego okresu przygotowań i różnego rodzaju procedur. Druga sprawa 
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dotyczy wywłaszczenia właścicieli gruntów na drodze doprowadzającej do ostatniej 

posesji w miejscowości Liciążna, na Bałutach.  Kolejna sprawa dotyczy tego, że nie 

ma ani słowa na temat podjęcia przez Gminę prób poszukiwania źródeł środków 

finansowych na kompleksowy remont szkoły, strażnicy OSP oraz całego otoczenia 

oraz chociażby sprawa kamieniołomu, która też już od dłuższego czasu się ciągnie 

i radny nigdzie nie może się doczytać, czy jakieś ruchy w tej sprawie zostały 

wykonane. Pan radny dodał, że nie chciałby, aby kolejna kadencja upłynęła tylko 

pod znakiem szczęśliwości z powodu modernizacji drogi wojewódzkiej nr 726 

przebiegającej przez Liciążną, chociaż jeszcze nawet nie doszło do realizacji tego 

zadania. Przypomniał, iż wcześniej zgłaszał jeszcze parę innych wniosków, 

m.in. taki prosty wniosek dotyczący wyposażenia Komisji Przestrzennego 

Zagospodarowania w mapę chociażby w skali 1:10 000 z zaznaczeniem tam 

gruntów, które należą do Gminy Inowłódz, która mogłaby posłużyć do podjęcia 

pewnych szerszych działań związanych z perspektywą i rozwojem przestrzennym 

gminy. W dalszej kolejności Pan radny zwrócił uwagę, że jeszcze wcześniej 

wnioskował o pewne rozwiązania dotyczące zamku w Inowłodzu: przeciekającego 

dachu, wykonania ewentualnie zadaszenia. Ponadto składał wnioski m.in. 

o wykonanie planu miejscowego dla historycznej części Inowłodza i OSiRu; 

o podjęcie działań związanych z porządkowaniem znaków, tablic, reklam, 

informacji, choć pojawiły się już pierwsze zapowiedzi o realizacji tych kwestii. 

Następnie przypomniał o wnioskach dotyczących stworzenia dodatkowego szlaku 

spacerowego od łąk (z miejsca za Parafią w Inowłodzu do OSiRu), 

czy doposażenia zamku w Inowłodzu w urządzenia do organizacji ekspozycji 

i wystaw. Dodał, iż padały też wnioski w kwestii rozwiązania spraw „tonowych” 

tornistrów noszonych przez dzieci w szkołach na terenie gminy, czy wykonania 

sanitariatów w szkołach, tak by dzieci po zajęciach W-F miały możliwość iść czyste 

na pozostałe lekcje. W związku z krótkim przypomnieniem wcześniej 

złożonych wniosków, radny wnioskował o podjęcie prac w kwestii realizacji 

wniosków zgłaszanych na Komisjach Przestrzennego Zagospodarowania 

i Budżetu oraz na sesjach Rady Gminy; 

• wnioskował, by Pan Wójt udzielił wsparcia personalnego pracownikowi Biblioteki 

Gminnej w Inowłodzu, przy wprowadzaniu księgozbioru do elektronicznego 

programu bibliotecznego; 

• ponowił wniosek o to, by rozpocząć akcję „permanentnego nękania”  władz miasta 

Tomaszowa Mazowieckiego i władz powiatowych w kwestii  wykonania budowy 

przejazdu pod torami kolejowymi (przy ul. Spalskiej) na wjeździe do Tomaszowa 

Mazowieckiego.  

W dalszej części obrad głos zabrał Pan Wójt, który odniósł się do wypowiedzi radnego Marka 

Leszczyńskiego mówiąc, iż niestety, ale co do twierdzenia Pana radnego, że Urząd Gminy nie 

odniósł się w żaden sposób do wniosków, które padły jest odmiennego zdania. Stara się 

zapisywać wszystkie wnioski i później kiedy pracownicy opracowują odpowiedzi na nie, a Pan 

Sekretarz przedstawia je do akceptacji Pana Wójta, on zwraca na to uwagę. Jest przekonany, 

że do każdego z tych wniosków, o których Pan radny przed chwilą powiedział Urząd Gminy 

się odniósł. Oczywiście nie jest to jednoznaczne z tym, że te odpowiedzi były takie, iż „tak” 

przystąpi się termomodernizacji szkoły w tym roku, że zostanie wykupiona kopalni, itd., itd. 

Są we wszystkich tych przypadkach określone problemy i o nich informuje się 

w odpowiedziach. Pan Wójt zaprosił radnego Marka Leszczyńskiego na spotkanie, nawet 

zaraz po sesji w celu  omówienia problemowych kwestii. Dodał, iż co do jednego sytuacja go 
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zaskoczyła, szczególnie mowa o planie miejscowym zagospodarowania dzielnicy Bałuty 

w Liciążnej, bo pierwszym elementem tych działań, miało być zwołanie spotkania 

z zainteresowanymi mieszkańcami i do zwołania tego spotkania zobowiązał się nie kto inny, 

jak Pan radny. 

Radny Marek Leszczyński przyznał, że tak i owszem, tylko Urząd Gminy miał sporządzić listę 

właścicieli gruntów. Dodał, iż tu nie chodzi o „odbijanie piłeczki”, tylko umowa była taka, 

że zostanie na początek ustalona lista właścicieli gruntów tak, by radny wiedział do kogo ma 

się odnieść, z kim spotkać w celu przedstawienia tej propozycji.  

Pan Wójt odpowiedział, że nie ma żadnego problemu. Nie słyszał, aby Pan radny oczekiwał 

listy właścicieli gruntów, ale jeśli tak jest, to na piątek będzie. Dodał, że bardzo poważnie 

traktuje wszystkie wnioski radnych, co nie znaczy, iż zobowiązuje się, czy próbuje 

przekonywać radę do ich natychmiastowej realizacji. Wiadomo doskonale, że plan 

inwestycyjny na 2019 rok jest bardzo ambitny i wpisywanie tam dodatkowych zadań wymaga 

znalezienia środków na ich pokrycie. Część z tych wniosków, tak jak porządkowanie kwestii 

reklam zdaniem Pana Wójta jest w trakcie realizacji. Ponadto w jego opinii do wszystkich 

kwestii, które podjął Pan radny było odniesienie w odpowiedziach. Oczywiście nie zawsze było 

ono takie, jak oczekiwał wnioskodawca, ale chyba to zrozumiałe.         

Zgodnie z sugestią Pana Przewodniczącego, przy zapewnieniu Pana Wójta ustalono, 

że Urząd Gminy odniesie się do wniosków radnego Marka Leszczyńskiego w konkretny 

sposób, żeby nie pozostawiać wątpliwości co do tych kwestii związanych z podejściem ze 

strony Urzędu Gminy do wszystkich wniosków, a w tym wypadku szczególnie chodzi o te 

przywołane przez radnego Marka Leszczyńskiego. 

Pan Przewodniczący przypomniał radnym o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych 

w terminie do końca kwietnia, na drukach, które otrzymali przed sesją. 

Następnie głos zabrał Pan Wójt. W pierwszej kolejności zwrócił się do sołtysów, bo tak 

naprawdę to przez nich został ten temat wywołany w momencie kiedy trwa akcja co kwartalna, 

związana ze zbieraniem podatku – pojawiają się od pewnego czasu informacje,                                      

że są tzw. nieruchomości niczyje, najczęściej gruntowe. Osoby, które były właścicielami tych 

gruntów zmarły, spadkobiercy się nie interesują lub ich nie ma. Mówi się powszechnie 

o tzw. gruntach niczyich. Jest możliwość uwłaszczania się gminy na tych gruntach i absolutnie 

nie chodzi tu o to, żeby w jakiś cwaniacki sposób wejść w posiadanie czyiś nieruchomości, 

ale wykazać aktywność, która być może spowoduje, że pojawią się spadkobiercy i zainteresują 

się tymi nieruchomościami, zaczną płacić podatek i poczują odpowiedzialność za ich 

zagospodarowanie, a jeżeli nie, to gmina je przejmie i uczyni to, co powinien robić właściciel – 

czyli albo będzie je używać, jeśli będą potrzebne albo zbędzie w drodze odpowiednich zasad 

i przepisów, staną się prywatną własnością i zostaną we właściwy sposób zagospodarowane. 

Widać często gdzieś tam takie grunty na których nic się nie dzieje, rosną samosiejki i stanowią 

problem nie tylko wizerunkowy, tak się dzieje nie tylko w Gminie Inowłódz. Dlatego też 

najbliższa narada sołtysów zostanie poświęcona tej problematyce. Dodał, że mówi  o tym 

wcześniej, by sołtysi  zechcieli się sprawą bliżej zainteresować, bo ich pomoc będzie bardzo 

potrzebna. Następnie Pan Wójt poinformował, że odbył wizytę w Generalnej Dyrekcji Dróg 

Krajowych i Autostrad w Łodzi w sprawie kilku problematycznych spraw drogowych, m.in. 

kwestii bezpieczeństwa na drodze krajowej w Inowłodzu (zakręt na ul. Klasztornej), jak również 

kwestii urządzeń, które wpłyną na zapewnienie lepszego bezpieczeństwa mieszkańców gminy 

(fotoradarów i urządzeń do pomiaru prędkości w Inowłodzu i Spale), czy też obwodnicy 

Inowłodza. Przedstawił informacje, jakie udało mu się uzyskać. W dalszej kolejności przekazał 

komunikat o nowych drukach niezbędnych do szacowania szkód łowieckich na terenie gminy.  

Odniósł się także do corocznej wiosennej akcji sprzątania gminy, którą w tym roku rozpoczęło 

sołectwo Konewka, prosząc zarówno radnych jak i sołtysów o monitorowanie prac 
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porządkowych w swoich miejscowościach. Na koniec Pan Wójt zaznaczył, iż prawdopodobnie 

w najbliższym czasie będzie potrzeba zwołania sesji nadzwyczajnej w sprawie przyjęcia 

regulaminu przyłączy kanalizacyjnych, który jest potrzebny do złożenia wniosku o przyznanie 

dofinansowania z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w Łodzi.      

 

Ad. 28 

Pan Przewodniczący zamknął obrady VII sesji VIII kadencji Rady Gminy Inowłódz o godzinie 

1430.       

 

 

          Przewodniczący Rady Gminy Inowłódz 

 

             Robert Pawłowski 
 

 

 

Protokołowała:   

Małgorzata Mierzwa 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zgodnie z art. 20 ust 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tj. Dz. U z 2018 r. poz. 994 z późn. 
zm.) nagranie z sesji dostępne jest w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Inowłódz oraz na stronie internetowej 
Gminy Inowłódz.  


